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5اجتماعی

  تلفات »آلودگی هوا« 
کمتر از »سانچی« نیست

چهار شنبه 27 دی ۱3۹6 . 2۹ ربیع الثانی ۱43۹ . شماره ۱۹735

قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت ضمن ابراز تاسف از  درگذشت دریانوردان ایرانی در نفتکش سانچی گفت: یک و نیم برابر این 
حادثه هر روز در کشور اتفاق می افتد مانند تصادفات و نزاع ها و سانچی فقط بخشی از آن است. راه چاره آن هم در بخش اجتماعی 
است و باید پیشگیری را بر درمان های دست و پا شکسته ترجیح دهیم. 

...رسانه ها
زندگی مجردی در لوله های آب!

  

به تازگی با استفاده از لوله هــای سیمانی انتقال آب، 
واحدهایی مسکونی ویژه مجردها در هنگ کنگ ساخته 
ــزار دلار است.  شــده که هزینه هــرکــدام از آن ها ۱۵ ه
این خانه از لوله سیمانی انتقال آب به قطر 2.۵ متر ساخته 
شــده که در ورودی خانه شیشه ای و فضای کل آن نیز 
9.29 متر مربع است. در تصاویر، یکی از لوله ها تبدیل به 
سالن پذیرایی شده و دارای چند قفسه، طاقچه و یک کاناپه 
تختخواب شو است. بخش دوم لوله سیمانی که به پشت 
سالن پذیرایی وصل می شود شامل یک آشپزخانه و حمام 

کوچک است.
این خانه های لوله ای را می توان در مناطق شهری نصب 
کرد که برای ساخت و ساز مناسب نیستند، مانند مناطقی 
با کوچه های باریک. جالب آن که می توان چند واحد از این 
لوله ها را روی هم قرار داد و با پلکانی فلزی دسترسی ورود 

و خروج به آن ها را فراهم کرد.

خواستگاری در مقاله علمی!

ضمن  خــود  تحقیق  تقدیر  بخش  در  چینی  محقق  یک 
تشکر از همکارش، از او خواستگاری کرد. رویی لانگ، 
دانشجوی مقطع دکترای مهندسی در دانشگاه علم و 
فناوری هائوژانگ در تحقیق خود از همکار خود پانپان 
مائو خواستگاری کرد. این تحقیق ماه آوریل در یک نشریه 
منتشر شد. کنار بخش تقدیر و تشکر برای حمایت مالی از 
تحقیق نوشته شده است: رویی لانگ به طور خاص از صبر 
و حمایت پانپان مائو طی سال های گذشته تشکر می کند. 
آیا با من ازدواج می کنی؟ این نشریه با لانگ تماس گرفت، 
اما هنوز مشخص نیست پیشنهاد او موفقیت آمیز بوده 
است یا خیر؟ البته لانگ نخستین پژوهشگری نیست که 
از یک نشریه آکادمیک برای مطرح کردن درخواست 

ازدواج استفاده می کند.

وعده فتاح

رئیس کمیته امداد طی دومین حضورش در مناطق 
زلزله زده کرمانشاه با تاکید بر این که کمیته امداد به 
وعده خود مبنی بر ساخت وتجهیز منزل مددجویان 
حادثه دیــده عمل می کند ابــراز امیدواری کرد که 
ساخت منازل مددجویان روستایی مناطق زلزله زده 

کرمانشاه تا سه ماه آینده به اتمام برسد.

...دریچه

...زنان 
ابتکار: ۶۷درصد مشاغل ایجاد شده در سال گذشته به زنان رسید

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: سال گذشته ۷۵۰ هزار شغل ایجاد شد که ۶۷ درصد از این میزان را 
زنان به خود اختصاص دادند. به گزارش  مهر، معصومه ابتکار دیروزدر هفتمین نشست نمایندگان زن اتحادیه مجالس 
کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی PUIC، افزود: در بخش هنر و ورزش نیز زنان ایرانی حضور فعالانه ای دارند و 
به یقین می توانیم جایگاه زنان را در مجلس شورای اسلامی و جامعه ارتقا دهیم.وی افزود: زنان نباید به عنوان اغواکننده 
به گناه شناخته شوند و در این زمینه جامعه اسلامی به نگاه جدیدی به زنان نیاز دارد، ما نیازمندیم که همکاری های عملی 
با یکدیگر داشته باشیم تا نتیجه آن را در بهبود وضعیت زنان و کودکان بیش از پیش مشاهده کنیم. ابتکار بیان کرد: زنان 
می توانند در ارتقای صلح نقش مثبتی داشته باشند اما اکنون در بسیاری از درگیری ها زنان و کودکان قربانی می شوند 

و نیاز به توجه جدی برای اصلاح وضع موجود است.

...درمان 
هزینه راه اندازی هر تخت بیمارستانی چقدر است؟

  معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: هزینه ساخت هر تخت بیمارستانی حدود ۸۰۰ میلیون 
تومان است؛ به همین دلیل دولت تا جایی که توانسته با صرفه جویی و تامین منابع از  محل های مختلف تلاش می کند 
هزینه ساخت این بیمارستان ها را تامین کند. علاوه بر آن سعی می کنیم از سرمایه گذاری های غیردولتی نیز در این 
زمینه استفاده کنیم. به گزارش ایسنا، دکتر حسین مبارکی همچنین درباره اشغال  تخت های بیمارستانی هم گفت: 
هم اکنون ضریب اشغال تخت در بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی ایران بیش از ۸۰ درصد است. 
وقتی بیمارستان جایگزین ساخته می شود، اگر بیمارستان قبلی ۱۵۰ تختخوابی باشد و بیمارستان جایگزین را 2۵۰ 
تختخوابی بسازیم، دامنه گسترش خدمات و دسترسی مردم بیشتر می شود؛ در نتیجه اعتقاد نداریم با افزایش تعداد 

تخت های موجود، درصد اشغال تخت کاهش پیدا می کند بلکه با این کار به دنبال افزایش دسترسی مردم هستیم.

...تحلیل
اجرای طرح »هر مسجد یک جهیزیه« 

درتهران

 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان تهران از تهیه 
۱۱۰ سری جهیزیه درطرح »هر مسجد یک جهیزیه« به 
ارزش  هر سری هفت میلیون تومان با همکاری کمیته امداد 
، قرارگاه محرومیت زدایــی سپاه و مساجد خبر داد.  به 
گزارش مهر، محسن ولیئی با بیان این که از 2۴ خرداد ماه 
سال 9۶ طرح هر مسجد یک جهیزیه به شکل آزمایشی به 
اجرا در آمده است، افزود: این طرح با همکاری سه جانبه 
کمیته امداد، امور مساجد و قرارگاه محرومیت زدایی سپاه 
پاسداران در ۵۰۰ مسجد استان تهران اجرا شده است و در 
سال نخست به شکل آزمایشی بوده اما امیدواریم تا در 
سال های آینده در تمام نقاط کشور و استان ها فراگیر شود.

مدیرکل حقوقی و امور مجلس ستاد مبارزه با 
مواد مخدر مطرح کرد:

شیوع مصرف و افزایش زندانیان از 
پیامدهای قانون جدید مبارزه با مواد مخدر

مدیرکل حقوقی و امور مجلس ستاد مبارزه با مواد مخدر، با 
اشاره به اجرای قانون جدید مبارزه با مواد مخدر که مهرماه به 
تصویب مجلس رسید، گفت: به نظر می رسد افزایش تعداد 
زندانیان و ایجاد بار مالی به منظور نگهداری آنــان، ساخت 
اردوگاه خاص محکومان مواد مخدر، مغایرت با سیاست های 
کلی مرتبط با کاهش جمعیت کیفری زندان ها و نادیده گرفتن 
ضربه موثر به بنیان مالی قاچاقچیان به عنوان ابزار جدی از جمله 
آثار و پیامد اجرای قانون جدید خواهد بود.به گزارش ایسنا، 
علیزاده مواجهه با افزایش چشمگیر موج قاچاق و خرده فروشی 
و متعاقب آن افزایش تعداد معتادان و شیوع مصرف را از دیگر آثار  
این قانون جدید دانست و اظهار کرد: صادقانه باید اذعان کرد که 
ایجاد انگیزه و روحیه مضاعف در مرتکبین به منظور انجام بیشتر 
جرایم مرتبط با مواد مخدر از دیگر پیامدهای این قانون خواهد 
بود. وی در پاسخ به این که مخالفت ستاد مبارزه با مواد مخدر با 
طرح مذکور واکنش های منفی زیادی به دنبال داشت، گفت: 
مخالفت ستاد با این ماده واحده چه در جلسات کارشناسی و چه 
در کمیسیون ها و چه در رسانه ها مبتنی بر تعدیل مجازات اعدام 
نبوده بلکه رعایت نشدن تناسب در مجازات عوارض و آثاری به 
دنبال دارد که روی اعتراض ستاد به تبیین مجازات جایگزین 
و بازدارنده بوده و هست.علیزاده این مهم را به استناد نظرات 
کارشناسی دستگاه های تخصصی عضو ستاد و همچنین 
مطالعات چند ساله بر اساس تجربه 3۸ ساله ستاد موادمخدر 
دانست و اظهار کرد: اعلام این نظر متاسفانه در رسانه ها بازتاب 
غیر منصفانه زیادی داشت، این درحالی است که اظهار نظر 
ستاد مبتنی بر ده ها نظر کارشناسی با حضور مقامات، قضات 
و دانشگاهیان در رشته های مختلف دانشگاهی، مانند جامعه 

شناسی و ... بود.

رئیس سازمان بهزیستی:

کم سوادها بیشتر معتاد می شوند

 رئیس سازمان بهزیستی کشور با تاکید بر رابطه دوسویه 
میزان آسیب با سطح سواد افراد گفت: طبق تحقیقات، هر 
چه سطح سواد فرد پایین تر باشد و آگاهی لازم را در خصوص 
خطرات اعتیاد نداشته باشد، بیشتر گرفتار اعتیاد و پیامدهای 
آن می شود. به گزارش ایسنا، انوشیروان محسنی بندپی 
اظهار کرد: باید عوامل محافظتی را در برابر اعتیاد تقویت و 
عوامل خطر را کاهش دهیم تا برنامه های پیشگیری از اعتیاد 
به درستی انجام شوند و تاثیرگذاری بیشتری داشته باشند. 
بندپی بیان کرد: نتایج برنامه های پیشگیرانه غالبا بلند مدت و 
در زمان های طولانی تر به دست می آیند، زمان طولانی اجرای 
برنامه ها نباید دست اندرکاران را دلسرد کند. وی در ادامه بر 
تقویت تشکل های دانش آموزی و دانشجویی و تشکل های 
فعال در محیط های کارگری با هدف پیشگیری از اعتیاد تاکید 
کرد. بندپی افزود: مطالعات نشان داده که میزان آسیب با 
سطح سواد افراد رابطه دوسویه ای دارد، هر چه سطح سواد 
فرد پایین تر باشد و با توجه به این که آگاهی لازم را در خصوص 
خطرات اعتیاد ندارد، بیشتر گرفتار اعتیاد و پیامدهای آن 
می شود، بنابراین باید سطح آگاهی و دانش افراد درباره 

خطرات مصرف مواد مخدر و روان گردان ها افزایش یابد.

 معاون پژوهشی ستاد همکاری های حوزه و 
آموزش وپرورش:

عملکرد آموزش وپرورش در اجرای سند 
تحول بنیادین متوسط بوده است

ــی ســتــاد هــمــکــاری هــای حــــوزه و  ــش ــژوه ــاون پ ــعـ مـ
آموزش وپرورش گفت: با توجه به امکاناتی که در اختیار 
است و فرصت هایی که داریم می توانیم بگوییم در ارزیابی 
عملکردی  بنیادین،  تحول  سند  اجــرای  در  عملکرد 
متوسط داشته ایم چرا که انتظاراتی که وجود دارد بیش 
از این هاست. علیرضا رحیمی  به ایسنا گفت: از سالی 
که اجرای سند تحول شروع شده تاکنون فعالیت های 
ــر نظام های  مختلفی انــجــام شــده کــه بحث تــدویــن زی
سند تحول بنیادین یکی از اقدامات سرنوشت ساز در 
اجرای این سند بوده است. وی  بابیان این که در تدوین 
زیرنظام های سند تحول بنیادین قصور انجام شده است، 
افزود: تاکنون چهار زیرنظام از شش زیرنظام تدوین شده 
و دو زیرنظام باقی مانده است که امیدواریم با سرعت 
بیشتری این دو مقوله تدوین و ابلاغ شود. وی اظهار کرد: 
این که تا چه حد توانستیم به اهداف سند تحول بنیادین 
دست  یابیم مشخص نیست؛ چرا که اهداف سند تحول 
کمّی نیست که بتوانیم با عدد و رقم بگوییم چند درصد از 
اهداف سند محقق شده است، البته به تازگی گزارشی 
از بخش های مختلف آموزش وپرورش جمع آوری شده که 

هنوز گزارش نهایی بیرون نیامده است.

 رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با انتقاد از اجرا 
نشدن قوانین به دلیل رفتارهای رانت گونه اظهار کرد: 
در صــورت تصویب آیین نامه های قانون هــوای پاک در 
هیئت وزیران به هر قیمتی این قانون را در کشور اجرایی 
می کنیم . هوای پاک قطعا حق مردم است. قبل از حق 
ــوای پــاک اولــویــت دارد. آب پــاک هم  هسته ای حق ه
همین طور.به گزارش ایسنا، عیسی کلانتری در نشست 
تخصصی نحوه اجرایی کردن قانون هوای پاک که دیروز 
سه شنبه در سازمان حفاظت محیط زیست برگزار شد، با 
تاکید بر این که برای اجرای قانون هوای پاک و دستیابی 
به هوای پاک به عنوان یک حق شهروندی به اراده ملی نیاز 
داریم ، گفت: هوای پاک قطعا حق مردم است. معتقدم 
قبل از حق هسته ای، حق هوای پاک است.رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست با اشاره به این که محیط زیست 
کشور وضعیت مناسبی از لحاظ آلودگی هوا، آب و خاک 
ندارد، گفت: دلیل اصلی این وضعیت آن است که به جای 
این که بیشتر با جامعه کار کنیم و مردم را آموزش بدهیم 
و آنان را با حقوق خود آشنا کنیم بیشتر وقت و عمر خود 
را به تبلیغات گذرانده ایم؛ تبلیغات کم حاصلی که امروز 
دشواری های زیست محیطی بسیاری را برای مردم ایران 
به ارمغان آورده است.کلانتری تاکید کرد: کشوری که با 
قوانین رانتی بخواهد زندگی مردم را تنظیم کند نمی تواند 
عملکرد مناسبی داشته باشد. حمایت های بی حد و حصر 
رانت گونه از تولید داخلی به هر قیمتی حتی به قیمت جان 

مردم مشکلات بسیاری برای ما ایجاد کرده است.

وقتی رانت  پیش می آید مردم فراموش می شوند	 
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: وقتی که یک گروه اندک 
بــرای جامعه تصمیم می گیرند پیامد آن به هم ریختن 
وضع زندگی مردم است. ممکن است زیاد از مردم حرف 
بزنیم و ادعا کنیم دنبال عملی کردن خواسته های مردم 
هستیم ولی وقتی رانت های اقتصادی پیش می آید مردم 
فراموش می شوند.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
با اشاره به وضعیت کیفی هوای کلان شهرهای کشور 
طی ماه گذشته اظهار کرد: جالب است بدانید که تهران 
آلوده ترین شهر در یک ماه گذشته نبوده بلکه طی یک ماه 
گذشته پنج یا شش شهر دیگر از تهران آلوده تر بودند. آیا 
می توان با این شرایط و با کسانی که هوای ناسالم را ایجاد 

کردند، کنار آمد؟
کلانتری تاکید کــرد: آلوده کننده ها از نظر اقتصادی و 
سیاسی بسیار قوی هستند. از سوی دیگر همه چیز را 
نمی شود با هم درخواست کرد. گازوئیل خارج از استاندارد، 
تولید خودروهای آلاینده و ساختمان سازی های خارج از 
ظرفیت همه این موارد باید متوقف شود. در شرایط کنونی 

شهرداری ها به دلیل کمبود سیستم حمل و نقل عمومی 
وسایل آلاینده را وارد شهرها می کنند.رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست در ادامــه اظهار کرد: واقعیت این 
است که یک خلاء قانونی و اجرایی در کشور وجود دارد. 
وقتی مسئولان و مدیران سازمان حفاظت محیط زیست 
اعــلام می کنند که فلان کارخانه آلــوده کننده است اما 
جواب می آید که شما می خواهید ۱۰ هزار کارگر را بیکار 
کنید یا می خواهید واحد تولیدی را متوقف کنید؟معاون 
رئیس جمهور با تاکید بر این که قانون هوای پاک تا حدودی 
تکالیف را روشن کرده است، گفت: تا حدودی با همکاران در 
این زمینه به تفاهم رسیده ایم که به دلیل محدودیت شدید 
بودجه در دولت و سازمان محیط زیست نمی توانیم در این 
 سازمان کارهای پرهزینه انجام دهیم بنابراین باید با اولویت، 

هزینه کرد را با بیشترین بازدهی اعمال کنیم.

غلبه حرکت های عوام فریبانه	 
کلانتری با اشــاره به این که هم اکنون فصل بودجه در 
مجلس است، گفت: شاهدیم که همه به دنبال هزینه 
هستند و هیچ کس به دنبال درآمــد در مجلس نیست. 
باید اشتغال و رونق در کشور ایجاد و کارهای زیربنایی 
انجام شود. همه این ها هزینه است و همه انتظار دارند 
در عین حال چیزی گران و هیچ عوارضی گنجانده نشود 

و در حالی که هزینه های دولــت را بــالا می برند 
ــدی وجــود نداشته باشد.رئیس  منابع درآم

بیان  با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
ایــن که محیط زیست بخش مهمی از 

زندگی مردم است،  گفت: متاسفانه 
پس از گذشت ۴۰ ســال از انقلاب 
هنوز حرکت های پوپولیستی و عوام 
فریبانه در کشور ما غالب هستند.

ــن  ــرح ای ــ ــا ط ــری بـ ــت ــلان ک
ــش کـــه چه  ــرس پ

کــســی اســت 
ــوای  ــ ــه ه ــ ک

پـــــــــــــاک 
نــخــواهــد، 
اظــــهــــار 

کـــــــرد: 

هوای پاک بر اثر وجود یک مجموعه شرایط ایجاد می شود. 
این شرایط اگر اعمال شود ممکن است داد همه در بیاید. 
هوای پاک قطعا حق مردم است. قبل از حق هسته ای حق 

هوای پاک اولویت دارد. آب پاک هم همین طور.

گازوئیل استاندارد را »وارد کنید«	 
وی با تاکید بر این که برای دستیابی به هوای پاک باید 
اراده ملی به وجود آید، گفت: برای تامین آب پاک و غذای 
سالم نیز باید عزم ملی داشته باشیم. متاسفانه در شرایط 
فعلی وقتی شــروط دستیابی به هــوای پاک ظهور پیدا 
می کند همه پا پس می کشند. وزارت نفت اعلام می کند 
که نمی تواند گازوئیل استاندارد تولید کند و می گوید 

گازوئیل استاندارد وارد کنید.

گازوئیل توزیعی در مشهد و اصفهان غیراستاندارد 	 
است

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به ضرورت 
تامین سوخت استاندارد برای خودروهای دیزلی اظهار 
کرد: برای خرید و نصب فیلتر دوده روی وسایل نقلیه 
دیزلی چند میلیون تومان هزینه می شود اما چون سوخت 
نامناسب است این فیلتر در عرض 2۴ ساعت از بین 
مــی رود. متاسفانه در شرایط حاضر گازوئیل 
توزیعی در مشهد و اصفهان غیر استاندارد 

است.
کلانتری تاکید کــرد: در شرایطی 
که وزارت نفت نمی تواند گازوئیل 
استاندارد تولید کند اصلا نباید 
گــازوئــیــل تولید کــنــد. دو سوم 
آلودگی شهرهای بزرگ از جمله 
ــه خـــودروهـــای  ــوط ب ــرب ــران م ــه ت
گازوئیل سوز فرسوده 
اســــــــت. ایـــن 
ــا  ــ ــودروه ــ خ
بـــــــایـــــــد 
جایگزین 
ــد.  ــونـ شـ
هــــــــــم 
ــون  ــن اک

شاهد تردد کامیون ۴۵ ساله در تهران هستیم. رئیس 
ــن که  ــاره بــه ای ســازمــان حفاظت محیط زیــســت بــا اشـ
آیین نامه های مربوط به قانون هوای پاک باید تا آخر سال 
تهیه شود  و به تصویب هیئت وزیران برسد، گفت: برای 
محیط زیست سالم شاید این قوانین هم خیلی کارساز 
نباشد چون قوانین وضع شده حتما باید به اجرا برسد 
همان طور که قانون توزیع عادلانه آب مصوب اسفند سال 

۶۱ هنوز به طور کامل اجرا نشده است.

2۹ هزارنفر قربانی آلودگی هوا	 
وی افزود: طبق آمار وزارت بهداشت 29 هزار نفر بر اثر 
آلودگی هوا در هر سال فوت می کنند. سازمان حفاظت 
محیط زیست موظف است قانون هوای پاک را اجرا کند 
و اگر تهیه آیین نامه ها به زودی تمام شود یقینا این قانون 
اجرا خواهد شد. اجرای این قانون یک وظیفه ملی است 
هر چند که در این مسیر با محدودیت هایی مواجه خواهیم 

شد.

اعتبارات مقابله با گرد و غبار معلق است	 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در ادامــه اظهار 
کرد: دو میلیون دلار برای مدیریت پسماند کشور به ویژه 
پسماندهای شمال کشور از محل صندوق توسعه ملی در 
نظر گرفته شده بود. همچنین برای مقابله با گرد و غبار 
مبالغی پیش بینی شده بود که فعلا معلق شده است.
کلانتری تاکید کرد: نباید انتظار داشته باشیم تخریبی 

که طی ۴۰ سال اتفاق افتاده طی ۴۰ ماه ترمیم شود.

55درصد اتوبوس ها فرسوده است	 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در ادامه با اشاره به 
تردد ۶۰ هزار کامیون فرسوده و 3۴۰۰ خودروی شرکت 
واحد در تهران افزود: ۵۵ درصد خودروهای شرکت واحد، 
فرسوده و آلاینده است. طی سال های گذشته حتی زمانی 
که نفت ۱2۰ دلاری فروخته می شد هیچ سرمایه گذاری در 
این موارد نشد بنابراین هم اکنون شاهد بروز این وضعیت در 
تهران هستیم.وی ادامه داد: برای خروج ۶۰ هزار خودروی 
فرسوده حدود ۸ میلیارد تومان پول نیاز داریم این درحالی 
است که سال به سال بر تعداد این خودروهای فرسوده 
نیز اضافه می شود.کلانتری با اشاره به کمبود بودجه این 
سازمان اظهار کرد: بودجه سازمان حفاظت محیط زیست 
نصف بودجه سازمان دام پزشکی و یک سوم بودجه سازمان 
جنگل هاست. بودجه سازمان محیط زیست 2.۵ برابر 
بودجه شورای تشخیص مصلحت نظام و چهار برابر شورای 
نگهبان ۱2 نفره است. در چنین شرایطی باید راندمان را بالا 

ببریم و با پول کم محیط زیست کل کشور را مدیریت کنیم.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

 اعتبارات مقابله با گرد و غبار فعلا معلق است
قانون هوای پاک را به هر قیمتی اجرا می کنیم 

مهدی چمران با اشاره به گزارش شهردار تهران از عملکرد دوره قبل:
آیا عملکرد آقای نجفی در دوران وزارت خالی از عیب بود؟

رئیس شورای چهارم  با اشاره به اظهارنظر جدید شهردار 
تهران در خصوص اداره شهر تهران گفت: آیا عملکرد 
آقای نجفی در دوران وزارت خالی از عیب و نقص است؟ 
ما هم می توانستیم با دادوبیداد و انتقاد و ناسزا شورای 

منحل شده اول را به چالش بکشیم.
مهندس مهدی  چمران به فارس گفت:رسم غیرمتعارف 
عیب جویی و ایرادگیری راه فراری برای لاپوشانی سوء 
مدیریت و نداشتن عملکرد مطلوب اصلاح طلبان در 

دولت و شهرداری و شورای شهر است.
وی افزود: اصولًا ارائه اسناد و مستنداتی درباره اداره 
۱2ساله شهر تهران نیازمند رعایت شــرط و شروط 
مختلفی است که توجه به انصاف جزء اصلی آن به شمار 
می رود. تأکید بر انصاف به جهت مشاهده مواردی است 
که مــردم به چشم خود در کلان شهر تهران مشاهده 
ــن رو اظهارنظرهای ارائه شده آن هــم در  می کنند ازای
جایگاه آقــای نجفی باید بر اســاس مستندات صحیح 
و سلسله مبانی قابل قبولی باشد که با مشاهده های 
شهروندان از تغییر وضعیت شهر تهران در مدت یاد شده 
در تضاد نباشد. وی در ادامه  بابیان این که مردم شاهدان 
واقعی پیشرفت های شهر تهران هستند خاطرنشان 
کــرد:  قطعاً مــردم تهران در یک مقایسه ســاده به این 

موضوع اعتقاددارند که شهر در سال های اخیر شاهد 
تغییرات ویژه ای بوده نه تنها تهران را با دیگر شهرهای 
ایران بلکه با شهرهای  توسعه یافته جهان مقایسه کرده 
و تغییرات مثبت و مطلوب آن را تایید می کنند. سرعت 
پیشرفت پایتخت گواه این موضوع است؛ هرچند که در 
هر نهادی ممکن است تخلفی  صورت گرفته باشد اما 
در مقایسه با تهران پیش از مدیریت آقای دکتر قالیباف 
ادعاهای مطرح شده آقای نجفی کاملًا بی اساس و در 
تضاد با حقیقت عملکردی شهرداری تهران است. حال 
این  ســؤال مطرح می شود آیا عملکرد آقــای نجفی در 
دوران فعالیت های مختلف ایشان اعم از دوران وزارت 
خالی از عیب و نقص است؟یقیناً با بررسی عملکرد 
ایشان به خصوص در وزارت آموزش وپرورش پاسخ این 

سؤال منفی است.

با دستور دادستانی و ورود مدعی العموم
دریافت عوارض در آزادراه قزوین - زنجان ممنوع شد

 دادســتــان عمومی و انــقــلاب قــزویــن گفت: در برخی 
نقاط آزادراه قزوین-زنجان مشکل تخریب آسفالت، 
خاموش بودن روشنایی در فواصل طولانی، ترمیم نشدن 
گاردریل هایی که در تصادفات تخریب شده و مشکلاتی 
در علایم راهنمایی و رانندگی وجود دارد که تا رفع کلیه 
ــوارض از سوی  عیوب و مشکلات ایــن محور دریافت ع
شرکت مربوط به دستور دادستانی ممنوع شد.حجت 
الاسلام و المسلمین اسماعیل صادقی نیارکی، دادستان 
عمومی و انقلاب قزوین در گفت وگو با میزان، اظهار 
کرد: با توجه به دریافت عوارض از عوارضی محور قزوین-
زنجان و ارائه نشدن خدمات ضروری با دستور دادستانی 
دریافت عوارض خودرو در این محور ممنوع شده است.
دادستان قزوین با اشاره به این که شرکت آزادراه هــا باید 
در قبال دریافت عوارض از آزادراه ها نگهداری کند، افزود: 
شرکت ها اعم از دولتی و خصوصی موظف هستند در قبال 
مبالغی که به عنوان عوارض از خودروها دریافت می کنند 
خدمات ضروری و رفاهی از جمله آسفالت مناسب و ترمیم 
نقاط آسیب دیــده، روشنایی در طول مسیر، گاردریل 
مناسب به  منظور کاهش آسیب های تصادفات، نصب 
علایم مربوط به مقررات رانندگی و محل های توقف مجاز و 
تابلوهای هشدار، اطلاع از نقاط حادثه خیز و خدمات دیگر 

را به مسافران ارائه کنند.حجت الاسلام صادقی نیارکی 
افزود: در برخی نقاط آزادراه قزوین-زنجان مشکل تخریب 
آسفالت، خاموش بودن روشنایی در فواصل طولانی، 
ترمیم نشدن گاردریل هایی که در تصادفات تخریب شده 
و مشکلاتی در علایم راهنمایی و رانندگی وجود دارد که 
با توجه به همین دلایل و تا رفع کلیه عیوب و مشکلات این 
محور ، دریافت عوارض از سوی شرکت مربوط به دستور 
دادستانی ممنوع شد.دادستان عمومی و انقلاب قزوین 
در ادامه گفت: رهبر معظم انقلاب به برخی از وظایف قوه 
قضاییه بارها تاکید کرده اند که احیا و استیفای حقوق عامه 
و حمایت از آزادی های مشروع مردم از وظایف مهم قوه 
قضاییه است و این قوه باید پرچمدار این موضوعات باشد 
و با مخالفان و معارضان حقوق عمومی در هر جایگاهی، 

مقابله کند.

مدیرعامل صندوق بیمه های اجتماعی روستاییان و عشایر از 
اختصاص ۱۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان برای بیمه زنان 
خانه دار در سال 9۷ خبر داد. به گــزارش مهر، محمدرضا 
رستمی درباره بیمه زنان خانه دار گفت: بیمه زنان خانه دار 
چندین سال قبل توسط سازمان بیمه تامین اجتماعی انجام می 
شد اما مدتی قبل این تعهد بر عهده صندوق روستاییان و عشایر 

گذاشته شد و بر همین اساس ما در صندوق روستاییان و عشایر 
بر اساس اعتباری که هر سال اختصاص داده می شود، تعدادی 
از زنان را تحت پوشش قرار می دهیم. وی گفت: سال گذشته 
۸ میلیارد تومان برای بیمه زنان خانه دار اختصاص داده شد که 
تاکنون توانستیم ۱۴ هزار نفر را تحت پوشش قرار دهیم. مدیرعامل 
صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر درباره اعتبار سال 9۷ 

نیز اظهار کرد: در سال آینده ۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان برای 
بیمه این افراد پیش بینی شده است که بر همین اساس نیز جمعیت 
تحت پوشش زنان خانه دار افزایش پیدا می کند. رستمی تاکید 
کرد: احتمالًا ۴۰ درصد به تعداد زنان خانه دار اضافه می شود. به 
گفته وی، تعدادی نیز پشت نوبت خدمات بیمه ای هستند که در 

صورت افزایش اعتبارات، آن ها را نیز پوشش خواهیم داد.

 افزایش اعتبار 
بیمه زنان خانه دار

...تغذیه
30 درصد جوانان فست فود می خورند 

مدیر دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت گفت: هم اکنون 3۰ 
درصد جوانان کشور فست فود می خورند و تحرک بدنی کافی 
ندارند که باعث شده است این میزان چاقی را در کشور شاهد 
باشیم. مصرف قند، نمک و چربی زیاد در کنار نداشتن تحرک 
باعث شده است تا ایرانی ها اضافه وزن داشته باشند. زهرا 
عبداللهی با اشاره به این که چاقی در میان نوجوانان و جوانان 
افزایش یافته است، به میزان گفت: براساس آخرین آمارها 2۰ 
درصد دانش آموزان در مرحله چاقی و اضافه وزن قرار دارند. 
براین اساس از هر پنج دانش آموز مشغول به تحصیل یک 
نفر چاق است. این در حالی است که ۴۰ تا ۵۰ درصد قشر 
جوان هم چاق  هستند. وی درباره چرایی افزایش چاقی در 
بین مردم، گفت: مهم ترین دلیل افزایش وزن در بین ایرانی 
ها تغییر الگوی غذایی است. مصرف فست فودها، نوشابه 
های گازدار، شیرینی و شکلات و مواد چرب زیاد است و  در 
مقابل مصرف سبزی، سالاد، حبوبات و غذاهای سالم و ساده 

به شدت کاهش یافته است. 


